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PROTOKOI- NR XXXDVO9
z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie

odbytej w dniu 11 marca 2009 roku
w sali wielofunkcyjnej Domu Kultury w Jpdrzejowie.

Ad.l
O godzinie 900 Przewodnrczqay Rady Miejskiej Pawet Btaszkiewicz

otworzyl obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej w JEdrzejowie, zwolanej w trybie

$ 23 ustqp 1 Statutu Gminy Jgdrzej6w.
Przewodniczqcy Rady Miejskiej P. Btaszkiewicz powital radnych,

Burmistrza Miasta M. Wolskiego, Zastgpcp Burmistrza M. Piszczka,
naczelnik6w v'rydzialow Urzgdu Miejskiego, sohys6w, przedstawicieli
lokalnych medi6w or az w szystkich przybyly ch go Sci.

Przewodniczqcy Rady Miejskiej stwierdzil, 2e na sali obrad obecnych jest
20 radnych, zatemjest quorum prawomocne do podejmowania uchwat.

Przewodniczqcy zaproponowat, aby sekretarzem dzisiejszych obrad zostaL
radny Jan Adamus.

Radny Jan Adamus wyrazil zgodg.
Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie wyb6r radnego J. Adamusa

na sekretarza obrad:
Za-  I9
Przeciw - 0
Wstrzymato siq - I
Ir{ieobecnych - I
Radny J. Adamus zajS stanowisko sekretarza obrad XXXIX sesji Rady

Miej skiej w Jgdrzej owie.
Przewodniczqcy Rady zwr6cil siQ do radnych z propozycjq

zmodyfikowania proponowanego porz4dku obrad z uwagi na op6Znienie
zaproszonego go5c ia Marszatka Woj e w 6dztw a Swiqtokrzyskiego Pana Adama
Jarubasa.

Ponadto Przewodniczqcy Rady zaproponowal, aby punkt 5 otrzymal
brzmienie: uchwaly w sprawie zmian w budzecie miasta i gminy i jednoczesnie
stal sig punktem 2 porzqdku obrad. Pozostale punkty pozostajq bez zmian.

Rada Miej ska przyjEla zgLoszonqpropozycj Q, uwag ni e wnoszqc.
Porz4dek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, powolanie sekretarzaobrad.
2. Uchwuly * sprawie zmian w budzecie miasta i gminy na rok 2009.
3. Informacja Burmistrza Miasta Jqdrzejowa na temat przebiegu prac

i zaawansowania wniosk6w infrastrukturalnych przewidzianych
do realizacji w okresie programowania 2007 -2013.

4. Wyst4pienie MarszaLka Wojewodztwa SwiEtokrzyskiego w sprawie
realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa
SwiEtokrzyskiego na Iata 2007 - 2013 .
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5. Dyskusja.
6. Zamknigcie obrad.

Ad.2
Zastgpca Przewodniczqcego Rady P. Olszak odczytal uzasadnienie do

uchwaly w sprawie zmian w budzecie miasta i gminy na 2009 rok.
Uwag nie zgloszono.
Burmistrz M. Piszczek wyjaSnil, i2 przedstawione uchwaly nale2y

r ozpatrywad r6wnocze6nie.
Burmistrz M. Piszczek poinformowal, iz pierwsza uchwala, do ktorej

zostalo odczytane uzasadnienie dotyczy zwigkszenia kwoty wynikaj4cej
z subwencji oSwiatowej. Natomiast w kolejnej uchwale zostaje przesuniqta
kwota w takiej samej wysokoSci jak w uchwale pierwszej na nowo utworzone
zadanie inwestycyjne p. n. ,,Przebudowa drogi gminnej w ciqgu Alei J6zefa
P ilsuds kiego w Jqdrzej owie " .

Burmistrz M. Piszczek omawiaj4c uchwaly podkreSlil r6wnie2, iz
w przypadku pozyskania przez Gming JEdrzej6w dofinansowania na w/w
zadanie inwestycyjne lub w sytuacji, gdy nie dojdzie do jego realizacji Srodki
wracajqdo o6wiaty.

ZastEpcaPrzewodniczqcego Rady P. Olszak odczytal projekt uchwaly.
Uwag nie wniesiono.
Rada Miejska w Jedrzejowie powziela uchwale nr XXXIX/299/09

w sprawie zmian w budzecie miasta i gminy na rok 2009. nastepujaca iloScia
glos6w:

Z a - 2 0
Przeciw - 0
Wstrzymalo siq - 0
I,{ieobecnych - I
/Uchwala nr XXXIX/299/09 w zalqczeniu do protokolu/.

ZastEpca Przewodniczqcego Rady M. Zygan odczytal uzasadnienie do
uchwaty w sprawie zmian w budzecie miasta i gminy na 2009 rok.

Radny P. Faryna zwr6cil sig o wprowadzenie autopoprawki do uchwaty,
gdyL podejmuj4c uchwalg budzetowg w zadaniu inwestycyjnym w punkcie
16 ujEty byl Sudot, w tym budzecie miejscowoSci tej nie ma.

Burmistrz M. Piszczek v,ryjaSntl, i2 pomytkowo inwestycja ta nie zostala
ujpta w ukladzie wykonawazym, ktory zostatr przekazany do Regionalnej lzby
Obrachunkowej. Sprawa ta nie jest tak priorytetowa jak kwestia Alei
J. Pitsudskiego, dlatego zostanie om6wiona na najblilszej sesji celem jej
sprostowania.

ZastEpca Przewodniczqcego Rady M. Zygan odczytal projekt uchwaly.
Uwag nie wniesiono.
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Rada Miejska w Jedrzejowie powziela uchwale nr XXXIX/300/09
w sprawie zmian w budzecie miasta i gminy na 2009 rok. nastepujaca iloSciq
glos6w:

Z a - 2 0
Przeciw - 0
Wstrzymalo siq - 0
I{ieobecnych - I
/Uchwala nr XXXIX/300/09 w zalqczeniu do protokolu/.

Przewodniczqcy Rady Miejskiej P. Btaszkiewicz o godzinie 930 oglosil
przerwQ trwaj4c4do godziny 1Ott.

Ad. 3, Ad.4
Przewodniczqcy Rady Miejskiej P. Blaszkiewicz powital prrybylych na

sesjg goSci: Marszalka Wojewodztwa SwiEtokrzyskiego Pana Adama Jarubasa
oraz Posta na Sejm Rzeczpospolitej Polskiej Mirostawa Pawlaka.

Burmistrz M. Piszczek przedstawil informacjg na temat pozyskiwania
Srodk6w unijnych przez Gminq Jqdrzej6w (lata 2007 - 2013) stanowiqcq
zalqcznik do nini ej s ze go protokolu.

Ponadto Burmistrz M. Piszczek szczegotowo om6wil zlozone przez
GminE projekty do Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dtwa
Swiqtokrzyskiego jak i projekty przewidziane do dofinansowania bgd4ce
w trackie przygotowywania przez GminE Jgdrzejow.

Glos zabral Marszalek Swiqtolcrzyski Pan Adam Jarubas. ,,Chcialbym
przeciwstawi6 sig zastryszanej opinii, ze Miasto Jqdrzej6w jest niepostrzegane
przezMarszaLka. Szanowni Paristwo w Zadnymrazie tak nie jest. Bardzo trudno
jest Marszalkowi godzic skromne Srodki unijne patrzqc na ogrom potrzeb
w naszym regionie. Miasto Jpdrzejow jest trochg w innej sy.tuacji, gdy? macie
Paristwo zabezpieczone Srodki w budzecie na przedstawione inwestycje.
W naszym regionie s4 natomiast takie gminy, kt6re bez Srodk6w unijnych nie
moge realizowal inwestycji o standardzie podstawowym tj. kanalizacja
czy wodoci4gi. M6wig o tym, aby pokazac przedjak dramatycznym wyborem
staj e czas ami Zar zqd Woj ewo d ztw a.

Dzisiaj Zarzqd Wojew6dztwa podjqt uchwaly w sprawie przydzielania
dotacji w ramach dzialania 6.I czyli projekt6w rewitalizacyjnych i Gmina
JEdrzej6w ma potwierdzenie dofinansowania na kwotE 3 mln 506 tys. zlotych.
Dobrq decyzjqjest r6wnie2 przygotowanie i wdrozenie procedur przetargowych
w zakresie inwestycji Domu Kultury. Od samego poczEtku inwestycja ta bytra
pokazywana, jako priorytet dla Gminy Jgdrzej6w. Ta inwestycj a rownie? bgdzie
realizowana z dofinansowaniem Srodk6w unijnych bgdQcych w dyspozycji
Marszatka. MySlg, 2e potwierdzenie w formie preumowy nastqpi w przeci4gu
1, 5 miesiqcaibgdzie to dofinansowanie w wysokoSci okolo 6 mln zlotych.

Burmistrz M. Piszczek r6wnie przekonywujEco m6wil o modernizacji
i przebudowie ciqgu ulic: Przemyslowej i Reymonta oraz jej znaczeniu dla
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JEdrzejowa. Dlatego w miesiqcu kwietniu potwierdz\my w formie preumowy
zaangailowanie wojew6drtwa w obszary drogowe. Jestem przekonany, 2e ten
projekt ma r6wniez ogromne szanse. Tq kwotg dofinansowania w wysokoSci
okolo 2 mln 700 tys. zLotych Gmina JEdrzej6w otrzyma. MySlE, 2e te trzy
deklaracje sq czytelne dla Pafistwa".

Ponadto Marszatek Wojew6dztwa SwiEtokrzyskiego ustosunkowal siE do
p ozo stalych proj ekt 6w zhohonych i przygotowywanych pr zez Gmin g J g drzej 6w.

Marszalek Wojew6dztwa SwiEtokrzyskiego poinformowal o naborze
wniosk6w na inwestycje wodno -kanalizacyjne na obszarach wiejskich oraz
poruszyl problematykg ochrony bogactw a przy r odniczego dorzecza Ni dy.

Na zakoriczenie Marszalek Swigtokrzyski poinformowal o dw6ch nowych
inicjatywach tj. dofinansowanie szk6l wiejskich w pomoce dydaktyczne otaz
wsparcie klub6w sportowych dzialaj4cych na obszarach wiejskich.

Burmistrz M. Wolski podziqkowal za dobre informacje dla mieszkaric6w
Miasta Jqdrzejowa.

Ad.5
Burmistrz M. Wolski zwroctl siQ z pytaniem do Marszalka o termin

podpisania preumowy na za\ew.
Marszalek odpowiedzial, iz jest to kwestia okolo 2 tygodni. Procedura jest

taka, 2e jeheli przygotowane se wszystkie dokumenty to po podpisaniu
preumowy podpisywana jest wlaSciwa umowa a nastqpnie wniosek
o platnoSd. Decyzje w sprawie dw6ch pozostalych inwestycji tj. Domu Kultury
orazulicy Przemyslowej bqdqpodjqte w miesiqcu kwietniu.

Glos zabrala radna J. Szreniawa. ,,W wywiadzie do Echa Dnia z dnia
11 stycznia 2008 roku w artykule pt. ,,Gminy na froncie inwestyryjnym"
wypowiadal siQ Pan, 2e se ogromne fundusze z Regionalnego Programu
Operacyjnego, kt6re Gminy moge wykorzysta(, na budowg i remonty dr6g,
ochrong Srodowiska, budowg sieci kanalizacyjnej i wodoci4gowej. W zalqczniku
nr 1 do uchwaly 153819 Zarzqdu Wojewodztwa SwiEtokrzyskiego z dnia
20 lutego 2009 roku na li6cie podstawowej jest Gmina Wodzislaw, Naglowice,
Oksa, Gminy Jgdrzej6w nie ma. Nie ma jej rownieLna liScie rezerwowej.

Chcialabym wiedziet czy Gmina Jqdrzej6w nie zlozyla wniosku lub czy
ocena wniosku byla negatyuna?

Chciatabym r6wniei wiedzie1, kt6re kwoty dofinansowania do projekt6w
sq korzystniejsze czy z Funduszu Sp1jnoici czy z Europejskiego Funduszu
Ronuoju Regionalnego? Jak siq one przekladajq na taryfu, czyli oplae za wodq
i Scieki?

Byl projekt 4.6 JEdrzej6w, Sgdzisz6w, Stupia JEdrzejowska, Wodzislaw.
Dlaczego Fundusz Spojnoici upadl? Pan Burmistrz twierdzi, 2e gminy ofcienne
siE wycofaly. Jak sobie radzq teraz te Gminy i czy Pan zna tq sprawq? "
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Radny W. Kqdra zwr6cil siE z pytaniem
dofinansowania na dostosowanie plac6wek
prawa europejskiego.

Jest to dla Gminy Jqdrzej6w bardzo duiy problem i czy on ma szanse
powodzenia?

Przewodniczqcy Rady Miejskiej P. Btaszkiewicz zwr6ciL sig z pytaniem jak
ksztaltuje sig wykorzystanie Srodk6w unijnych w naszym wojew6dztwie na tle
calego kraju.

Glos zabral Marszalek A. Jarubas. ,,Czg36 pytah Pani radnej J. Szreniawy
kierowana jest bezpoSrednio do Burmistrza, ktory tak naprawdE najlepiej
zna calq_ historig przygotowywanego wniosku przez Gming Jgdrzej6w
wsp6lnie z gminami oSciennymi, a kt6ry to wniosek nie zostal zrealizowany.
RzeczywiScie byta taka idea, ale nie wracajmy do historii.

Je2eli chodzi o koszty to realizacja takich inwestycji zawsze prowadzi do
wzrostu oplat za wodg i Scieki. Tak jest we wszystkich przypadkach, najmniej
odczuwalna podwylka oplat jest w duzych miastach, gdzie koszty inwestycji
rozl<ladajq sig na wiEksz4 liczbq mieszkaric6w. My zachEcaliSmy gminy 2eby
tworzyly porozumienia, zwiqzki i siggaly po Srodki z funduszu sp6jno6ci, gdy2
mieliSmy Swiadomo6i jak malo mamy Srodk6w na ten cel. Tworzqc aglomeracjq
powyzej 15 tys. jednostek ERLM Gmina JEdrzejow nie mohe korzysta6
ze Srodk6w z RPO.

Ieheli natomiast chodzi o poziom dofinansowania jest r6znie, generalnie
dofinansujemy inwestycjg na poziomie 60Yo, podobnie jak w funduszu sp6jnoSci.

Odpowiadajqc na pytanie radnego W. Kedry nie mam najlepszych
informacji. Na dzieh dzisiejszy w projektowanym systemie rozdzialu Srodk6w
nie ma pieniEdzy na podstawowq opiekp zdrowotnq. Patrzqc na skalp potrzeb
byc mohe uruchomimy taki nab6r, ale dopiero w przyszlej kadencji.

OdpowiadajEc na pytanie Przewodniczqcego Rady jesteSmy na czwartym
miejscu, jako wojew6dztwo w Polsae za wykorzystanie Srodk6w unijnych.
Ponadto mamy szanse byc w tzw. zl.otej pi4tce regionu, ktory za sprawne
wydawanie Srodk6w unijnych otrzyma dodatkow4 pulq pieniEdzy. Liczymy na
to,2e siq znajdziemy w tej pi4tce, co okaze sig w roku 2010."

Glos zabral radny G. Kuimierz. ,,Przysluchuj4c siq wypowiedzi Pana
Marszalka wnioskuj Q, 2e gminy sktadajE wnioski, ale pieniEdzy jest zbyt ma\o
w stosunku do zglaszanych potrzeb. Pan Marszalek sprostowal nam dzisiaj
,,,utart{' opinig, 2e inne gminy sq bardziej uprzywilejowane, jeheli chodzi
o pozyskiwanie Srodk6w unijnych niz Gmina Jqdrzej6w."

w sprawie mozliwo5ci pozyskania
opieki zdrowotnej do wymagari
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Glos zabral Marszalek A. Jarubas. ,,Zawsze staram siQ m6wi6
o realiach. Byly w polityce osoby, kt6re m6wi1y, 2e tyle jest pieniEdzy.
Owszem Polska do tej pory nigdy nie miala tylu pieniEdzy z tym, 2e jak
przelo|ymv je na potrzeby to wszystko wygl4da nieco inaczej. Tak naprawdq
Polska majqc opolnienia rozwojowe ma duzo wigksze potrzeby. Powstaje takie
wrahenie wSr6d rad powiatu, gmin, 2e tych pieniqdzy jest tak duho a wniosk6w
nie ma. Gmina Jqdrzej6w dostanie pieni4dze, kt6re dzisiaj deklarowalem."

Posel na Sejm Rzeczpospolitej Polskiej M. Pawlak podzigkowal
za zaproszenie na dzisiejsz4 sesjg Rady Miejskiej oraz podziEkowal
Marszatkowi A. Jarubasowi za dobre informacje dla Gminy Jgdrzejow.

Marszalek Wojew6dztwa Swigtokrzyskiego A. Jarubas oraz Posel na Sejm
Rzeczpospolitej Polskiej M. Pawlak opuScili obrady XXXIX sesji Rady
Miej skiej w Jgdrzejowie.

Przewodniczqcy Rady Miejskiej zwr6crl sig z zapytamem do Burmistrza,
jakie jest jego stanowisko w sprawie ZPOZ, po wystuchaniu MarszaLka
SwiEtokrzyskiego.

Burmistrz M. Piszczek odpowiedzial, iz Gming Jgdrzej6w w chwili obecnej
nic nie kosztuje wycofanie sig z programu. Gmina poniosla juL koszty na
opracowanie dokumentacji i przygotowanie wniosku. Natomiast, jeSli jest jaka6
szansa na uruchomienie dodatkowych pieniEdzy na samorzqdow4 podstawow4
opiekq zdrowotnqto nale?y ten wniosek zlo2yc.

Glos zabral radny G. Kuimierz. ,,W koricu stycznia pytalem Burmistrza
o kolektory sloneczne. Otrzymalem odpowied? od Marszatka Swiqtokrzyskiego,
ze jest program szwajcarski i przyjmowane sq wnioski o dofinansowanie
kolektor6w slonecznych do dnia 19 kwietnia.

Mam pytanie do Burmistrza, kiedy Gmina Jqdrzej6w zlo2y taki wniosek
gdyz skladal Pan takie deklaracje? "

Glos zabral Burmistrz M. Piszczek. ,,To Pan Panie radny KuSmierz skladal
deklaracje, 2e bEdzie zalatwial kolektory stroneczne. Ja staralem sip pomaga6,
bo te2 uwalam, 2e to jest wazna sprawa, ale w pierwszej kolejnoSci trzeba mie6
pieni4dze na dokumentacjq. Bylo pocz4tkowo zalohenie do polsko
szwajcarskiego programu wsp6lpracy,2e bqdzie preselekcj atzn.je6li pomysl siq
spodoba bEdzie dopiero kwestia dokumentacji technicznej, studium
wykonalno6ci, okreSlenie benefi cj e nta i zloLenie wniosku.

W tej chwili jak Pan wie nie ma preselekcji tylko nab6r wniosku, a to
poci4ga za sobq koszty dokumentacji i prrygotowania wniosku. Ponadto Gmina
musi mie6 zabezpieczony wktad wlasny t...]. Bgdzie taka uchwala Rady
to bgdziemy pracowali. Pamigtajmy jednak, 2e sqw gminie takie miejscowoSci
gdzie ludziom nie zaleZy na kolektorach slonecznych, ale na kanalizacji
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czy wodociqgu. Dzisiaj Marszalek informowal o naborze wniosk6w na tego
typu inwestycje. Gmina znowu stanie przed dylemateffi, w jakim kierunku p6jS6.
Moim zdaniemnale\ zapewntt podstawowe uslugi dla ludnoSci wiejskiej."

Glos zabral radny G. Kuimierz. ,,Jestem zaskoczony tym, co m6wi
Burmistrz. Na sesji styczniowej m6wil Pan, 2e jeSli bEdzie mozliwoSi gmina
zLoty wniosek t. . .1. Od dw6ch lat jest dyskusja na ten temat. Proszp przedstawi6
koszty zwiqzane z przygotowaniem dokumentacji. ProszE r6wniez
o przygotowanie wniosku i jego zlohenie. To s4 nasze pieni4dze a wy macie
nam w tym pom6c."

Glos zabral Burmistrz M. Piszczek. ,,Pan nie rozumie, co sig do Pana m6wi.
M6wi Pan o kosztach. Koszty zawsze bedq i proszq nie mydli6 ludziom oezur)
2e to s4 Paristwa pieniqdze i bEdziecie dokladali 20%. Koszty dokumentacji
i przygotowania projektu bede. Druga sprawa to kwestia opracowania studium
wykonalnoSci i samego wniosku. Owszem byla taka rozmowa i ja sig z niej nie
wycofujg, ale powiedziaLem jasno, 2e zLotymy wniosek do preselekcji, Leby
mie6 pewnoS6, ze wniosek przeszedl wstgpnQ weryfikacjg, uzyskal poparcie
i jest zgoda na rcalizacjg. Ja takich deklaracji jak Pan nigdy nie skladalem,
dlatego zrzucanie odpowiedzialnoSci na mnie jest, co najmniej nie na miejscu,
Owszem deklarowalem pomoc, ale tam gdzie mogQ iprzy zdrowym rozsqdku."

Glos zabral radny T. Kot.,,Pan Marszalek wspomnial o programie rozwoju
obszar6w wiejskich i rozpoczynajqcym siQ naborze wniosk6w z dniem
01 kwietnia. My, jako gmina nie mamy prawdopodobnie przygotowanego
wniosku z uwagi na brak dokumentacji na kahdq miejscowo6i. W roku
nastqpnym, teL bgdzie prowadzony nab6r w ramach tego dzialania, w6wczas
mozemy przygotowa6 wniosek na skanalizowanie calej gminy.

Zwracam siE, zatem z proSbq do Burmistrza oraz Rady, aby przeznaczyc
w II polowie biezqcego roku Srodki naprrygotowanie dokumentacji technicznej
na tereny wiejskie w zakresie wodoci4g6w i kanalizacji."

Glos zabral radny w. Kqdra. ,,Sluszny jest wniosek radnego T. Kota.
Dlatego jeSli bqdziemy rozmawiat na ten temat to proszg o uwzglgdnienie
takich spraw jak udzialu wtasny gminy w tej inwestycji w kontekScie zadah,
kt6re wchodz4juL do realizacji."

Soltys Pani Marcinkowska poparla radnego T. Kota wyralajqc swojq
opinig, i2mieszkafcom wsi potrzebnajest kanalizacja a nie kolektory sloneczne.

Ad.6
Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pawel Blaszkiewicz o godzinie 1130

zamknS obrady XXXX sesji Rady Miejskiej w Jqdrzejowie.
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Zalqczniki:
1. Lista obecnoici radnych.
2. Lista obecnoici soltys6w.
3. Informacja o pozyskiwaniu irodkdw unijnych przez Gminq Jqdrzej1w.

Uwagi:
o Podczas trwania obrad salq opuScili nast^qpuiqcy radni: radna U. Kruk

( godz.ld0), radna M. Barariska (godz.ldtr\, radny A. Hatny (godz.ld0),
radny J. Ziqbiriski (godz.l0r5) oraz radny P. Faryna (godz.t0a0).


